
 
 

Jaarverslag 2024  

Voorwoord 

Dit verslag biedt een terug- en vooruitblik op de activiteiten die wij hebben ondernomen en gaan 

ondernemen om de mensenrechten in Nederland te blijven beschermen en te bevorderen. Het 

afgelopen jaar hebben wij ons met name ingezet voor het thema gesloten jeugdinstellingen.  

Ons werk is alleen mogelijk dankzij de inzet en betrokkenheid van onze leden en vrijwilligers. Samen 

blijven we strijden tegen onrecht en werken we aan een toekomst waarin ieders rechten in 

Nederland worden gewaarborgd. Dit jaarverslag is niet alleen een weergave van wat we hebben 

bereikt, maar ook een uitnodiging om samen met ons de strijd voor mensenrechten voort te zetten. 

Wij danken iedereen die ons werk heeft ondersteund en kijken met vertrouwen en vastberadenheid 

naar de toekomst. 

De Liga 

De Liga voor de Rechten van de Mens is een Nederlandse organisatie die ijvert voor de 

mensenrechten. De organisatie is vooral bekend door de jaarlijkse uitreiking van de Clara Meijer-

Wichmann Penning aan een persoon of instelling die zich inzet voor de rechten van de mens in 

Nederland. 

Bestuur en adviseurs 

Het bestuur van de Liga heeft op het moment van schrijven vijf leden, waarvan er één lid interim is.  

- Symone Gaasbeek – Voorzitter 

- Marjan Stoffers – Waarnemend voorzitter 

- Kevin Elferink – Secretaris 

- Toon Schrijver – Penningmeester 

- Tim Broersen – Bestuurslid 

Symone Gaasbeek heeft wegens persoonlijke redenen een periode een stapje terug gedaan als 

voorzitter van het bestuur. Wij hebben Marjan Stoffers bereid gevonden om de  werkzaamheden van 

Symone waar te nemen. Inmiddels is Symone weer actief betrokken bij het bestuur, de invulling van 

haar uiteindelijk rol in het bestuur zal in 2025 haar beslag krijgen. Helaas heeft Elianey Kegel zich 

genoodzaakt gezien om na een jaar uit het bestuur te stappen. Haar inzet heeft in hoge mate 

bijgedragen aan het succes van de uitreiking van de penning aan Jason Bhugwandass. Sjakko Tol, de 

adviseur die de start heeft gemaakt met de online campagne over kinderrechten, zag zich eveneens 

genoodzaakt om met deze activiteit te stoppen. Voor beiden liet het hebben van een veeleisende 

(eerste) baan zich niet combineren met het overhouden van voldoende tijd en energie om zich ook 

op een voor henzelf en de organisatie bevredigende manier in te zetten. De Liga wil graag jonge 

mensen aantrekken en zal zich na deze ervaringen beraden op hoe zij dat kan doen op een manier die 

beter aansluit op de realiteit van jonge mensen.   

Het bestuur van de Liga wordt geadviseerd door de volgende personen: 

- Harry Hummel 

Tot eind 2024 was ook Annette Bool zeer actief betrokken bij de Liga als adviseur. Zij heeft in de loop 

van het jaarjaar besloten om met ingang van 2025 het adviseurschap te stoppen. Wij danken Annette  

 



 
 

 

 

voor haar voortdurende steun en zeer waardevolle adviezen die ze gedurende de afgelopen jaren aan 

de Liga gegeven heeft.   

Vooruitkijkend naar het nieuwe jaar is het noemenswaardig om te melden dat in de eerste maanden 

van 2025 twee nieuwe adviseurs actief zijn geworden bij de Liga, namelijk Ewoud Plate en Gina Adu. 

Ewoud zal ons in het bijzonder verder helpen met het strategieproces en Gina’s inzet is gericht op de 

realisatie van de activiteiten op het gebied van kinderrechten en jeugdzorg.   

Bestuur en adviseurs verrichten hun werkzaamheden onbezoldigd. 

Resultaten 

- Penninguitreiking 

In 2024 is de Clara Meijer-Wichman penning uitgereikt aan Jason Bhugwandass vanwege zijn 
belangrijke bijdrage aan de bescherming van de rechten van het kind en de positie van jongeren in de 
jeugdzorg in Nederland. Zijn baanbrekende onderzoeksrapport ‘Eenzaam Gesloten’ dat in maart 
2024 uitkwam, bracht de schrijnende misstanden binnen de ZIKOS-afdelingen in de jeugdzorg aan 
het licht, waarna deze afdelingen zijn gesloten. Jason ontving de penning op 26 november 2024 in 
aanwezigheid van 100 belangstellenden, waaronder familieleden, ervaringsdeskundigen, 
wetenschappers, beleidsmakers, politici, rechters, advocaten en vertegenwoordigers van 
kinderrechten- en jeugdzorgorganisaties. Bij die gelegenheid riep Jason op om naar elk afzonderlijk 
kind te luisteren en te geloven wanneer het aangeeft niet te worden beschermd door de inspectie of 
jeugdbeschermers. Veel te vaak worden de signalen van kinderen genegeerd. En dit gebeurt binnen 
alle geledingen van de jeugdzorg. De media, waaronder kranten en de NOS, toonden eveneens grote 
belangstelling voor de penninguitreiking aan Jason . 
Dat de uitreiking onder zo’n grote belangstelling heeft kunnen plaatsvinden is mede te danken aan 
de diverse organisaties en experts, waarvan we het Kinderrechtencollectief, Defence for Children 
International en Expex met name noemen, die hun kennis en contacten met ons hebben gedeeld.  
 
Een aantal van hen heeft ons tijdens een expertmeeting ook van waardevolle input voorzien bij de 
totstandkoming van de paper “Zorg voor kinderrechten in de jeugdzorg, dicht de kloof tussen 
mensenrechten en praktijk" die we ter gelegenheid van de uitreiking hebben geschreven.  In deze 
paper wordt onder de noemer “vrijheidsbeneming en geweld in de jeugdzorg” vanuit 
kinderrechtenperspectief ingegaan op de door Jason Bhugwandass benoemde misstanden in de 
gesloten jeugdzorg. Daarnaast komt aan de orde of en hoe de doorwerking van de uitgangspunten en 
normen van de rechten van het kind, zoals vastgelegd in het VN-Kinderrechtenverdrag in het 
jeugdzorgbeleid en -praktijk kunnen  verbeteren.  De paper is na afloop van de uitreiking aan alle 
aanwezigen toegestuurd. 
 
In de periode rondom de uitreiking heeft de Liga ook ervaring opgedaan met een korte LinkedIn 
campagne rondom het thema ‘de kloof tussen het kinderrechtenverdrag en de uitvoeringspraktijk in 
de jeugdzorg’.  Jammer genoeg zag de (jonge, talentvolle) adviseur die de campagne verzorgde zich 
genoodzaakt zijn activiteiten voor de Liga neer te leggen doordat hij een veeleisende baan wist te 
bemachtigen. Vanwege de positieve ervaringen zal de Liga zich inspannen om een opvolger te 
vinden. 
Inmiddels zijn ook de voorbereidingen voor de organisatie van twee vervolgbijeenkomsten die 
aansluiten op de beide onderwerpen uit de paper van start gegaan. Beide bijeenkomsten zullen voor 
een verdiepingsslag zorgen waarbij het perspectief en de belevingswereld van jongeren centraal zal 
staan. 



 
 

 
 
 
We zijn de fondsengevers Weeshuis der Doopsgezinden en Stichting Utopa zeer erkentelijk dat zij 
zowel de uitreikingsbijeenkomst van de Clara Meijer-Wichman penning als de vervolgbijeenkomsten 
financieel mogelijk hebben gemaakt.  
 

- Uitbreiden van bestuur 

De Liga heeft zich ook het afgelopen jaar ingespannen om een voltallig en verjongd bestuur aan te 

stellen. In totaal bestaat het bestuur nu uit vijf leden, waarvan twee relatief jong zijn. Zoals hierboven 

aangegeven, heeft één van de jonge bestuursleden zich om begrijpelijke redenen genoodzaakt gezien 

na een jaar haar bestuurslidmaatschap weer neer te leggen. 

- Actualiseren van statuten 

Het bestuur heeft samen met de notaris de statuten geactualiseerd. Dit proces is momenteel in de 

afrondende fase.   

- Missie, visie en strategie bepalen voor komende jaren  

Om ervoor te zorgen dat de Liga ook de komende jaren relevant blijft is het bestuur een traject 

gestart waarbij de missie, visie en strategie van de organisatie worden herijkt aan de hand van een 

analyse van de actuele ontwikkelingen  op het gebied van  de bescherming van de mensenrechten in 

Nederland. Aan de hand hiervan wordt bepaald welke ambities de Liga in de komende jaren zullen 

zijn om hier in positieve zin aan bij te dragen. Onderdeel van dit traject is ook de versterking van de 

fondsenwerving door de organisatie. Hiertoe heeft één van de bestuursleden een online cursus 

fondsenwerving gevolgd en de opgedane kennis gedeeld met de overige bestuursleden.  

Vooruitblik 

De koers die dit jaar is ingeslagen zal in 2025 worden voortgezet. We zullen ons in blijven zetten om 

de mensenrechtenbenadering binnen de jeugdzorg te bevorderen. Daarnaast zal het bestuur ook in 

het nieuwe jaar de penning uitreiken aan een persoon of organisatie die zich verdienstelijk heeft 

gemaakt op het gebied van de mensenrechten in Nederland. Verder zal de aanpassing van de 

statuten worden afgerond en zal het proces van strategische herijking worden afgesloten met een 

programma voor de komende jaren. Ook zal er verder gewerkt worden aan het vernieuwen van de 

website en het vergroten van onze online aanwezigheid.  Tot slot hebben we de ambitie om onze 

leden vaker te informeren door middel van een nieuwsbrief en om nieuwe manieren te vinden om 

voor jonge mensen mogelijkheden te scheppen zich actief in te zetten voor de Liga.   

 


